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verpakkingakkoord en voortgang motie
inzetten voor uitbreiding en behoud

statiegeld (12GR825)

Op 13 maart 2012 stuurde ik u - naar aanleiding van hetgeen besproken is tijdens de
commissievergadering van 7 maart 2012 - een brief over de consequenties van het nieuwe
akkoord over verpakkingen. In juni jJ. hebben het verpakkende bedrijfsleven en toenmalig
staatssecretaris Atsma (Ministerie van Infrastructuur en Milieu; hierna: I&M) het akkoord
ondertekend
Met deze brief wil ik u informeren over het verloop van de opnieuw geopende
onderhandelingen, in relatie tot de door raadslid Sies ingediende motie (12GR825), en de
uitkomsten ervan in het addendum bij het eerdergenoemde akkoord. De reden hiervoor is dat
er door de VNG een ledenraadpleging is gestart over het akkoord en het bijbehorende
addendum.

Verloop en uitkomsten onderhandelingen
Op 15 maart 2012 is door uw raad de motie Sies (12GR825) over de inspanningsverplichting
voor het behoud van statiegeld aangenomen. Naar aanleiding van deze motie heb ik mij
namens de VNG tijdens de opnieuw geopende onderhandelingen afgelopen zomer
ingespannen het statiegeldsysteem te behouden.
Het akkoord was destijds niet ondertekend door de VNG omdat het bestuur namens de
gemeenten, de bepaling over de afschaffing van de verplichting tot statiegeld niet kon
ondersteunen zolang er geen aantoonbare resultaten zijn geboekt met betrekking tot de
verduurzaming van de verpakkingsketen.
Enkele weken later, eind maart 2012, heeft de Tweede Kamer ingestemd met de afschaffing
van de verplichting tot het heffen van statiegeld op grote PET·flessen vanaf 2015.

Na de zomer heeft een onafhankelijke commissie van onderzoekers, bedrijfsleven en
bestuurders (waaronder ondergetekende) onder leiding van de heer Van der Vlist (oud
secretaris-generaal van het ministerie van VROM) deze zomer in opdracht van de VNG
onderzocht wat er nog verbeterd zou moeten worden aan het akkoord.
Namens de VNG heb ik intensief contact gehad met de commissie ten behoeve van het
borgen van het standpunt van de gemeenten. Het advies van de desbetreffende commissie
vormde de basis voor nieuwe gesprekken tussen het verpakkende bedrijfsleven, het ministerie
van I&M en de VNG.
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Naar aanleiding hiervan is een addendum opgesteld met aanvullende afspraken tussen de
VNG en het verpakkende bedrijfsleven. Ook het addendum is door mij veelvuldig van
commentaar voorzien alvorens het definitief is geworden.

Samengevat bevat het addendum de volgende afspraken:
een onafhankelijk kennisinstituut stelt in 2013 een verduurzamingsagenda voor
verpakkingen vast waar concrete en afrekenbare doelen zijn opgenomen, met als
uitgangspunt de hoogst haalbare doelen;
alle relevante branches binnen het verpakkende bedrijfsleven zullen preventieplannen
opstellen op basis waarvan een onafhankelijk kennisinstituut doelen vast stelt die
behaald moeten worden;
er komt een meldpunt voor overbodige verpakkingen;
de hoogte van de vergoedingen voor 2013 en 2014 zijn vastgesteld;
er zijn afspraken gemaakt over een minimumvergoeding;
de kwaliteitseisen zijn vastgelegd;
afschaffing van gratis plastic draagtassen in supermarkten of vervanging door een
duurzaam alternatief;
einde van het gebruik van pvc als verpakkingsmateriaal in supermarkten;
gebruik van minimaal 25% recyclaat in nieuwe PET-frisdrankfiessen;
groei van zo hoogwaardig mogelijk hergebruik van huishoudelijk kunststofafval naar
gOkton, exclusief de statiegeldstroom;
plaatsing van een inzamelbak voor PET-flessen bij alle supermarkten in Nederland, in
overleg met de gemeenten;
Er komt een voorstel voor een bonusmalus systeem voor kunststofafval. Dit systeem
wordt ingezet ter bevordering van de gesloten kunststofketen (circulaire economie).

De aanbeveling van de commissie Van der Vlist om de streefdoelstellingen en de bindende
hergebruikdoelstelling te verhogen van de huidige 52% naar 65% in 2022 vond helaas geen
gehoor bij het verpakkende bedrijfsleven noch het Ministerie van I&M. Uiteraard zal ik mij door
middel van de politieke lobby bij de Tweede Kamer inspannen om dit alsnog te realiseren.

VNG-Iedenraadpleging
Aan de gemeente Rotterdam is nu, zoals eerdergenoemd, het vernieuwde verpakkingakkoord
en het addendum ter goedkeuring voorgelegd. Een goedkeurende dan wel afkeurende reactie
wordt voor 11 december a.s. van uw raad verwacht.

Alles overziend zie ik dat er borging is voor de te behalen van de doelstellingen om het
kunststof verpakkingsafval te verminderen en dat daarin een actieve rol van het bedrijfsleven
is neergelegd. Het akkoord voorziet voor de gemeente Rotterdam o.a. in de volgende
belangrijke punten:

afspraken over verdere verduurzaming van de gehele verpakkingsketen
financiering door het verpakkende bedrijfsleven;
vrijheid in de wijze van kunststof inzameling (nascheiding);
afspraken om op transparante wijze te komen tot acceptabele vergoedingen;
een verveelvoudiging van de financiêle bijdrage van het verpakkende bedrijfsleven ten
behoeve van zwerfafval;
een vergoeding van de additionele kosten die gemaakt zullen worden in verband met
de afschaffing van statiegeld.

Alle relevante documenten kunt u downloaden op:
http://www.vng.nl/onderwerpenindex/milieu-en-mobiliteitJafval/brieven/ledenraadpleging
verpakkingen

Ik wil u bij uw overwegingen nog meegeven dat, hoe spijtig dat ook is, de commissie Van der
Vlist eveneens constateert dat gemeenten niets kunnen veranderen aan het besluit van de
Tweede Kamer om de statiegeldverplichting op grote PET-fiessen af te schaffen, omdat
gemeenten geen zeggenschap hebben over dit systeem.
De commissie adviseert daarom om vooral aan te haken bij de voorwaarden die gesteld
worden aan de feitelijke afschaffing van statiegeld.
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Zeer recent nog, 27 november jl., is, één en ander nog eens bevestigd; aan de orde was de
stemming over de begroting van het ministerie van I&M. De ingediende motie over behoud van
het statiegeld werd door de Tweede Kamer verworpen.

Bij het niet goedkeuren van het akkoord door de VNG zijn de consequenties verstrekkend,
aangezien de gemaakte afspraken met het bedrijfsleven dan vervallen. Dit akkoord biedt de
mogelijkheid om het bedrijfsleven te verplichten zich vergaand in te zetten voor verduurzaming
en vermindering van het kunststof verpakkingsafval, met daaraan verbonden financiële
verplichtingen wat betreft de vermindering van zwerfafval. Ik adviseer u dan ook om in te
stemmen met het voorliggende akkoord met addendum.
Vanwege de korte termijn voor het geven van een reactie aan de VNG, te weten 11 december,
vraag ik u deze goedkeuring namens de raad te geven in de commissievergadering van 5
december a.s.

Ik hoop u hiermee voor het moment voldoende geïnformeerd te hebben en kijk uit naar uw

reactie in de vergadering van de commissie FIB op 5 december a.s.

Hoogachtend,

Alexandra C. van Huffelen

Wethouder Duurzaamheid, Binnenstad en Buitenruimte


